
KŐBÁNYAI ROMA ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

1102 Budapest, Szent László tér 29. 

JEGYZŐKÖNYV 

Készült: a Kőbányai Roma Önkormányzat Képviselő-testületének 2025. március 27-én 10.00 
órai kezdettel a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal (1102 Budapest, 
Szent László tér 29.) földszint 20. szám alatti tanácstermében megtartott rendkívüli üléséről. 

A jelenléti ív alapján jelen vannak: 
Csorba Zoltán András elnök 
Balogh Ferenc elnökhelyettes 
Dancs János képviselő 

Szabó Mihályné képviselő 

Nem jelent meg: 
Didi László képviselő 

Tanácskozási joggal jelen vannak: 
Dr. Kappel Patrícia Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 
kamarai jogtanácsos Jegyzője képviseletében 

Szalókyné Aszódi Krisztina a Humánszolgáltatási Főosztály Köznevelési és 
nemzetiségi referens Civilkapcsolati Osztály képviseletében 

Jelen vannak még: 
Galyas István 
Balogh Rita 
Kálmánné Szabó Judit 

kerületi lakos 
kerületi lakos 
a Humánszolgáltatási Főosztály Köznevelési és 
Civilkapcsolati Osztályának vezetője 

Az ülést vezeti: Balogh Ferenc elnökhelyettes. 

Elnökhelyettes: Az elnökhelyettes üdvözli a megjelenteket és az ülést megnyitja. Az elnökhelyettes 
megállapítja, hogy az ülésen 4 fő képviselő megjelent, így a testület határozatképes. 
Tájékoztatom a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy Elnök úr napirenddel kapcsolatos személyes 
érintettsége okán én fogom levezetni az ülést. 

Galyas István: Véleményem szerint a rendkívüli testületi ülést nem vezetheti az elnökhelyettes. 

Dr. Kappel Patrícia: Figyelmeztetem Galyas István urat, hogy az ülésnek ezen a pontján - főleg 
engedély nélkül - nem jogosult felszólalni; arra kizárólag abban az esetben van lehetősége, 
amennyiben hozzászólásra jelentkezik és an-a az Elnökhelyettes engedélyt ad. 

Elnökhelyettes: Ülésünk nyilvános. A jegyzőkönyvet Szalókyné Aszódi Krisztina vezeti magyar 
nyelven. Javaslom, hogy a jegyzőkönyv hitelesítésével Dancs János képviselőt bízza meg a 
Képviselő-testület, egyben kérdezem, hogy a jelölt elfogadja-e a felkérést. 

Dancs János: Vállalom a tisztséget. 

Elnökhelyettes: Kérem a Képviselő-testület tagjait, hogy kézfelemeléssel fogadják el a javaslatot. 
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Kőbányai Roma Önkormányzat Képviselő-testületének 20/2025. (III. 27.) határozata 

jegyzőkönyv-hitelesítő megválasztásáról 
( 4 igen, egyhangú szavazattal) 

A Kőbányai Roma Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy jegyzőkönyv- hitelesítőnek 
Dancs János képviselőt választja meg. 

Elnökhelyettes: Az elnökhelyettes ismerteti a tervezett napirendi pontot. Kérem a Képviselő
testület tagjait, hogy kézfelemeléssel fogadjuk el a kiküldött meghívó napirendi pontjait. 

Kőbányai Roma Önkormányzat Képviselő-testületének 21/2025. (III. 27.) határozata a 
napirend elfogadásáról 
( 4 igen, egyhangú szava~attal) 

A Kőbányai Roma Önkormányzat Képviselő-testülete a testületi ülés napirendjét az alábbiak 
szerint fogadja el: 

1. A Kőbányai Roma Önkormányzat elnöke személyével, és tisztsége betöltésével 
összefüggő problémák megbeszélése 
(szóbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Balogh Ferenc elnökhelyettes 

Elnökhelyettes: Megállapítom, hogy 4 igen, egyhangú szavazattal támogattuk a javaslatot. 
Mielőtt a napirend tárgyalását elkezdnénk először kérdezem Elnök urat, hogy az Njtv. 91. § (3) 
bekezdés f) pontjára figyelemmel kéri-e a napirend zárt ülésen történő tárgyalását. 

Elnök: Köszönöm, nem kérem. 

Elnökhelyettes: Figyelemmel a napirend kiemelet voltára, javasolom a Tisztelt Képviselő
testületnek, hogy az ülés további részéről készüljön hangfelvétel, és ahhoz a Tisztelt Képviselő
testület járuljon hozzá. Amennyiben nincs az előbbiekkel kapcsolatban kérdés, észrevétel kérem, 
hogy szavazzunk. 

Kőbányai Roma Önkormányzat Képviselő-testületének 22/2025. (III. 27.) határozata 
a Képviselő-testületi ülés 1. napirendjének tárgyalásáról történő hangfelvétel készítéséről 
( 4 igen, egyhangú szavazattal) 

Kőbányai Roma Önkormányzat Képviselő-testülete hozzájárul a testületi ülés 1. napirendi 
pontjának tárgyalásáról történő hangfelvétel készítéséhez. 

Elnökhelyettes: Köszönöm, megállapítom, hogy 4 igen, egyhangú szavazattal támogattuk a 
javaslatot. 

1. napirendi pont 
A Kőbányai Roma Önkormányzat elnöke személyével, és tisztsége betöltésével összefüggő 

problémák megbeszélése 

Elnökhelyettes: Tájékoztatom a képviselőket arról, hogy a rendkívüli testületi ülésnek egy 
napirendi pontja van, az Elnök úr lemondatását kezdeményeztük. Kérem a Tisztelt Képviselőket, 
hogy fejtsék ki a véleményüket a témában. Elsőként Elnök urat illeti meg a szó. 
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Elnök: Tisztelt Képviselő-testület! Jogszabály nem tiltja, ezért most esküszöm a Bibliára, hogy 
ezen az ülésen csakis az igazat fogom mondani. Kérdezem a képviselőtársakat, hogy megteszik-e 
ugyanezt. 

A képvelő-testület tagjai hitük szerint esküt tesznek a Bibliára. 

Elnök: Ez a csapat Galyas István úr kezdeményezésére jött létre. Abban állapodtunk meg, hogy a 
képviselő-testület létrejöttét követően Szabó Mihályné lesz az elnök, én, Csorba Zoltán pedig az 
elnökhelyettes. 
Később Galyas István a képviselő-testület többi tagját megkereste azzal, hogy ignoráljanak engem. 
Erről Dancs János és élettársa, a szintén jelen lévő Balogh Rita tájékoztatott engem. Tudomásom 
szerint egyébként Szabó Mihályné elnöki kinevezése valamilyen anyagi természetű ügy miatt 
hiúsult meg. 
Galyas István az elmúlt időszakban egyszer sem keresett meg engem azzal, hogy az elnöki 
tevékenységemmel kapcsolatban bármilyen aggály merült volna fel. 
Készültünk például képviselőtársaimmal együtt a 2025. április 8-án megrendezendő Roma Napra, 
és intéztük a Kőbányai Roma Önkormányzat ügyeit feladatkörünknek megfelelően. 
2025. március 24-én aztán azzal a hírrel keresett meg engem Balogh Ferenc elnökhelyettes úr, 
hogy a Képviselő-testület néhány tagja a lemondatásomat célzó kezdeményezést írtak alá, mivel 
alkalmatlannak tartanak engem az elnöki feladat ellátásra; véleményük szerint nem vagyok 
hajlandó és képes a kerületi romák képviseletére. Kérdezem Dancs Jánost, hogy valóban 
alkalmatlannak tart-e engem az elnöki tisztség betöltésére. 

Dancs János: Igen, továbbra is alkalmatlannak tartom Elnök Urat, mivel a X. kerületi roma 
közösség engem keres meg azzal a problémával, hogy a Kőbányai Roma Önkormányzat nem 
rendelkezik pl. egy olyan helyiséggel, frodával, ahol a roma emberek fel tudnák keresni 
képviselőiket a gondjaikkal és problémáikkal. Szerintem egy helyi, X. kerületi roma lakos sokkal 
hatékonyabban tudná képviselni a helyi romák érdekeit. 

Szabó Mihályné: Hétfőn, 2025. március 24-én hoztam be a Kőbányai Polgármesteri Hivatalba, 
és adtam át Referens asszonynak az Elnök úr lemondatását célzó kezdeményezésünket. Azt 
hiányoljuk, hogy a megalakulásunk óta eltelt 7 hónapban nem történt előrelépés a helyi romák 
képviseletének ügyében. Elnök úr nem ér rá az ügyeket intézni. Foglalkozni kell a roma 
iskolásokkal is, és úgy általában a roma emberek gondjaival, problémáival. Az irodahelyiség 
valóban nagyon hiányzik. 

Elnökhelyettes: Elnök úr egy nagyon okos ember, alkalmas is lenne a vezetésre, de az érdekeink 
nem esnek egybe. Galyas István hozta ide elnök urat, ö rakta össze ezt a csapatot. De amíg Galyas 
urat ismeri mindenki az országban, Elnök urat nem ismerik ebben a kerületben. 

Galyas István: Elnök urat azért hoztam ide ebbe a kerületbe, mert számítottam a tudására. Nincsen 
jelentősége a különféle pozícióknak ebben a testületben, hiszen a romák képviselete egyfajta 
társadalmi megbízatást jelent, és nem jár semmiféle anyagi előnnyel. Ezért is mondtam le az elnöki 
pozícióról. Az elnöki feladatok elvégzéséhez rengeteg időre van szüksége a pozíció betöltőjének, 
de Elnök úrnak nincsen ideje a romák ügyeinek intézésére. A települési önkormányzat is csak 
akkor tud és hajlandó segíteni, ha látja az akaratot a roma önkormányzat részéről. 
Kérem Elnök Urat, hogy lépjen hátra egyet, és engedje, hogy a testület Szabó Mihálynét válassza 
meg elnöknek. 
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Elnökhelyettes: Ha Elnök úr visszalép, én -· a javára - hajlandó vagyok lemondani az 
elnökhelyettesi pozícióról. Itt most a romák segítése és képviselete a cél. Fontos cél, hogy 
megfelelően képviseljük az Országos Roma Civil Tanácsot is, amelynek képviselőjeként ebben a 
testületben ülünk. Szeretnék ugyanis Gallyas urat bevonni a nemzetiségi önkormányzat 
müködésébe annak érdekében, hogy hatékonyabb lehessen a működés. 

Dancs János: Az előző testületi ülésen azt mondta az elnök úr, hogy lemond az elnöki tisztségről, 
ha a testület nem lesz elégedett a munkájával. 

Elnök: Korábban egyszer sem jelezték a képviselőtársak, hogy elégedetlenek lennének a 
munkámmal. 7 hónap alatt nem lehet csodát tenni. Ugyanakkor sok mindent csak most értettem 
meg. 

Elnökhelyettes: Szeretném megkérdezni Elnök úrtól, hogy most a rendkívüli ülés keretében tud
e döntést hozni. 

Elnök: Ezen az ülésen most nem tudok döntést hozni, ugyanis a kapott új info1mációk ismeretében 
mérlegelnem kell. 

Elnökhelyettes: Elnök úr személyével a testületnek nincsen problémája. Továbbra is 
képviselőként számítunk a jelenlétére, a segítségére és a szaktudására. Amem1yiben Elnök úr 
lemond a tisztségéről, úgy én is lemondok az elnökhelyettesi tisztségről és ha szükséges részére 
átadom azt. 

Dr. Kappcl Patrícia: Az ülés ezen pontján szeretnék törvényességi észrevételt tenni. 
Egyrészt az elnökhelyettesi tisztségről minden esetben le kell mondani, ahogyan az elnöki 
tisztségről is. A törvény szerint nem átruházható a tisztség tehát egy esetleges lemondást 
követően, a következő testületi ülésen lehet új elnököt, i!Jetve elnökhelyettest választani. 
A tanácsnok megválasztására az Njtv. értelmében csak az országos nemzetiségi önkormányzatok 
esetében van lehetőség. Települési nemzetiségi önkormányzatok tanácsadót vehetnek igénybe, 
akit megbízási szerződéssel foglalkoztathatnak. A foglalkoztatás kereteit, pénzügyi_ vonzatait meg 
kell határozni. A foglalkoztatás költségei ugyanakkor a működési támogatás költségvetését 
terhelik így kérem hogy gazdaságossági és célszerűségi szempontok figyelembevételével 
szíveskedjen a Képviselő-testület döntést hozni majd a tárgyban. 

Galyas István: Annak érdekében hogy az önkormányzat költségvetésre ne túlzottan megterhelve 
1 forint +ÁFA megbízási díjjal tudom elvállalni a tanácsadói tisztséget. 

Dr. Kappel Patrícia: A tanácsadó megbízására egy új testületi ülésen kerülhet sor. 

Elnökhelyettes: Kérjük a Jogtanácsos Asszonyt, hogy jelölje ki a következő testületi ülés napját. 

Dr. Kappel Patrícia: Amennyiben az elnök úr úgy dönt hogy lemond az elnöki tisztségről akkor 
ezt - a következő ülésig - írásban szükséges megtennie oly módon, hogy a lemondását írásban 
eljuttatja az Elnökhelyettes úrnak, aki ezt hivatalosan átveszi (dátummal és aláírásával ellátva). 
Ezt a hivatalosan átvett dokumentumot kell eljuttatni a Hivatal felé. A lemondás napja az átvétel 
napja. Ha később szeretne Elnök úr lemondani akkor ezt bármelyik ülésen megteheti, de új elnök 
választására leghamarabb a lemondást követő napon kerülhet sor, bármilyen módon is történik a 
lemondás. 
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Elnökhelyettes: Szabó Mihályné elnökké választásával korábban nem értettem egyet, mert nem 

tartottam alkalmasnak a tisztségre. 

Szabó Mihályné: Alkalmasnak tartom magam a tisztség betöltésére, mivel hosszú időn át 
foglalkoztam hátrányos helyzetű gyermekekkel, teljesen díjmentesen, anyagi előnyök nélkül. Nem 
szociális munkásként, hanem kinevezett országos mentorként folytattam ezt a tevékenységet. 

Elnökhelyettes: Javaslom, hogy folytassuk ezt a beszélgetést most már lazább, de kulturált 
körülmények között a Hivatal falain kívül. 

Balogh Ferenc 
elnökhelyettes 

/ 
D ncs János 

jegyzőkönyv-hitelesítő 

.... ~~:. .. ~t .. J~ ........ 
Sz~Íók\,né Aszódi Krisztina 

jegyzőkönyvvezető 



1.) meghívó 

2.) jelenléti ív 

A jegyzőkönyv mellékletei 


